
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 FORT: Transportatorii români protestează miercuri, la Strasbourg, în faţa Parlamentului European 
Transportatorii români protestează miercuri, la Strasbourg, în faţa Parlamentului European, împotriva Pachetului 
1 de mobilitate, a anunţat Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT). 
La acest protest vor participa şi alte alte patronate din România şi din ţări din Europa de Est. 
"Ţările vestice încearcă să profite de situaţia generată de Brexit şi vor să voteze cele trei componente cruciale ale 
Pachetului de mobilitate 1, în cadrul sesiunii plenare a Parlamentului European, desfăşurată în data de 27 martie. 
Federaţia Operatorilor Români de Transport se opune vehement prevederilor din Pachetul 1 de mobilitate, fiind 
împotriva restricţionării cabotajului, respectiv introducerea unei perioade de 'răcire" (cooling-off) de 5 zile (sau 
oricare altă perioadă) înainte ca alte operaţiuni de cabotaj să poată fi efectuate în aceeaşi ţară cu acelaşi 
autovehicul", susţin reprezentanţii FORT. 
De asemenea, transportatorii români spus "nu" pentru întoarcerea acasă a conducătorilor auto cel puţin o dată la 
patru săptămâni - sau, în cazul în care şoferul alege să ia două repausuri săptămânale reduse, după trei săptămâni 
pe drum. 
FORT solicită şi reanalizarea condiţiilor de efectuare a perioadei de repaus săptămânal normal în cabina 
autovehiculului, fiind, totodată, împotriva aplicării regulilor detaşării la transporturile rutiere. 
"Pentru a promova din nou această poziţie, în încercarea de a bloca un vot nedrept, reprezentanţii FORT se vor 
deplasa la Strasbourg pe data de 27 martie, pentru a participa la un protest similar celui din luna ianuarie a.c., 
împotriva Pachetului 1, alături de alte patronate din România şi din ţările estice", se menţionează într-un 
comunicat al federaţiei. 
Nu în ultimul rând, FORT solicită public atât Guvernului României cât şi europarlamentarilor români să se implice 
serios în acest subiect, susţinând interesul firmelor de transport autohtone a căror activitate ar fi grav pereclitată 
de adoptarea unor măsuri ce încalcă principiile de bază ale funcţionării Uniunii Europene. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noua formă a OUG 114 a fost publicată 
Ministerul Finanţelor Publice a făcut publică noua formă a ordonanţei care trebuie să corecteze mult disputata 
ordonanţă a lăcomiei. 
Ordonanţa schimbă modul de calcul al taxei pe activele bancare, aceasta nu va mai fi legată de nivelul ROBOR, ci 
va fi o taxă fixă de 0.4% pentru băncile cu o cotă de piaţă mai mare de 1%. 
De asemenea, ordonanţa scoate de sub taxare CET-urile şi producătorii de curent pe bază de cărbune. 
Actul normativ este acum  în dezbatere publică. 
Guvernul amână până la 31 mai termenul până la care administratorii fondurilor de pensii private de la Pilonul II 
trebuie să își majoreze capitalul social. 
"Aplicarea art. 60 alin. (1) din Legea nr. 411/2004 privind fondurile de pensii administrate privat (referitor la 
majorarea capitalului social, n.r.), se suspendă până la data de 31 mai 2019. Pe perioada suspendării, capitalul 
social minim necesar pentru administrarea unui fond de pensii este echivalentul în lei, calculat la cursul de schimb 
al BNR la data constituirii, al sumei de 4 milioane euro", potrivit proiectului de OUG publicat acum. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Raport al Camerei Deputaţilor asupra proiectului de lege iniţiat de Florin Iordache: Hotărârile Parlamentului 
pot fi contestate la CCR în maximum 15 zile 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a întocmit, marţi, raport de admitere asupra proiectului de lege iniţiat de 
Florin Iordache care prevede că hotărârile adoptate de Parlament pot fi contestate la Curtea Constituţională în 
maximum 15 zile de la publicarea acestora în Monitorul Oficial. 
„Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare modificarea Legii nr. 47/1992 privind organizarea şi 
funcţionarea Curţii Constituţionale, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, în sensul reglementării 
procedurii de sesizare a Curţii Constituţionale în privinţa actelor Parlamentului, stabilind un termen de sesizare de 
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maximum 15 zile de la publicarea acestora. Comisia juridică a hotărât, cu majoritate de voturi, să propună 
plenului Camerei Deputaţilor un raport de adoptare a Propunerii legislative pentru completarea art 27 din Legea 
nr. 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, în forma iniţiatorului”, se arată în raportul 
Comisiei juridice. 
Iniţiativa prevede că „sesizarea Curţii Constituţionale asupra hotărârilor plenului Senatului, plenului Camerei 
Deputaţilor şi al celor două Camere ale Parlamentului se formulează în maximum 15 zile de la publicarea acestora 
în Monitorul Oficial”. 
Potrivit expunerii de motive, legea în vigoare prevede că „în procedura jurisdicţională a controlului 
constituţionalităţii actelor Parlamentului nu este stabilit un termen în care cei îndrituiţi să sesizeze Curtea 
Constituţională să-şi poată exercita acest drept”. 
-0:10 
Iniţiatorul proiectului legislativ este deputatul PSD Florin Iordache. 
Propunerea legislativă urmează să fie dezbătută şi votată în plenul Camerei Deputaţilor, în calitate de primă 
Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 A doua rundă de negocieri pentru desemnarea procurorului şef european va avea loc astăzi, după ce discuţiile 
de săptămâna trecută s-au încheiat fără niciun rezultat 
A doua rundă negocieri între Parlamentul European şi Consiliul Uniunii Europene privind desemnarea procurorului 
şef european va avea loc miercuri, la Strasbourg, după ce discuţiile de săptămâna trecută s-au încheiat fără niciun 
rezultat. 
„Era normal să se întâmple chestia asta. Eu nu mă aşteptam la niciun rezultat, era mai mult decât normal şi decât 
sigur. E prima întâlnire, îşi spune fiecare echipă opiniile... Deci era absolut, absolut normal”, a declarat pentru 
MEDIAFAX europarlamentarul PNL Marian-Jean Marinescu, după prima rundă de negocieri. 
Colegul său liberal, eurodeputatul Siegfried Mureşan, a afirmat miercuri runda de negociere va avea loc prin 
videoconferinţă şi un printr-o întâlnire directă între Consiliul UE şi echipa PE. 
„Ce se va întâmpla în continuare? Următoarele întâlniri vor avea loc pe 27 martie, apoi pe 4 şi 10 aprilie. Întâlnirea 
de pe 27 martie va avea loc prin videoconferinţă deoarece noi, Parlamentul European, vom fi în sesiune la 
Strasbourg, iar Consiliul nu se poate deplasa atunci la Strasbourg”, a mai spus europarlamentarul PNL. 
-0:15 
Echipa de negociere a Parlamentului European este compusă din preşedintele şi vicepreşedintele Comisiei LIBE, 
Claude Moraes şi Judith Sargentini, preşedintele Comisiei CONT, Ingeborg Grassle (grupul PPE). 
În urma unui vot secret, în luna februarie, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista 
de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Rezultatul a fost: Laura Codruţa Kovesi -26 de voturi, Jean-
François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. Kovesi a fost preferată şi în Comisia 
CONT cu o zi înainte. 
În schimb, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, Jean-François 
Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef european, fiind urmat de Laura 
Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, o negociere va avea loc între Parlament şi Consiliu, pentru a ajunge la un consens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Iohannis se întâlneşte cu reprezentanţi ai sistemului judiciar 
Preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte, miercuri, cu reprezentanţi ai autorităţii judecătoreşti şi ai asociaţiilor 
profesionale ale magistraţilor pe tema situaţiei actuale din sistemul judiciar. 
"Preşedintele României va avea, miercuri, la Palatul Cotroceni, o întâlnire cu reprezentanţi ai autorităţii 
judecătoreşti şi ai asociaţiilor profesionale ale magistraţilor pe tema situaţiei actuale din sistemul judiciar", a 
confirmat Administraţia Prezidenţială pentru AGERPRES. 
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Judecătorul Cristi Danileţ a scris luni pe Facebook că miercuri, la ora 17,00, reprezentanţii magistraţilor (asociaţii 
profesionale şi instituţii judiciare) sunt invitaţi la Palatul Cotroceni să aibă o discuţie pe tema reformei justiţiei şi a 
referendumului pe justiţie şi că urmează să participe şi el la această întâlnire. 
Marţi, şeful statului a avut consultări cu reprezentanţi ai societăţii civile pe tema referendumului pentru justiţie. 
La final, Elena Ghioc, fondator al organizaţiei Iniţiativa România, a anunţat că preşedintele a transmis în cadrul 
întâlnirii că referendumul pe tema Justiţiei va fi organizat pe 26 mai, odată cu alegerile europarlamentare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Secţia pentru procurori ar urma să se pronunţe astăzi pe două acţiuni disciplinare pentru Kovesi 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) este aşteptată să se 
pronunţe miercuri pe două acţiuni disciplinare în cazul Codruţei Kovesi. În una dintre acţiuni e vizat şi Marius 
Iacob, care şi-a demisia recent din funcţia de adjunct al şefului DNA. 
Potrivit programului afişat de Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), hotărârea Secţia pentru procurori în 
materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) este aşteptată miercuri, 27 martie, de la ora 
10:00. 
Inspecţia Judiciară a demarat în 12 ianuarie 2018 o acţiune disciplinară în cazul Laurei Coduţa Kovesi. Una dintre 
abaterile disciplinare ale procurorului şef al DNA, constatată de inspectori, se referă la înregistrările apărute în 
spaţiul public, din timpul unei şedinţe de lucru, pe data de 18 iunie 2017. „Procurorul şef al DNA s-a exprimat în 
sensul combaterii efectelor negative în planul imaginii si credibilităţii instituţiei, generate de Decizia CCR 68/2017, 
prin instrumentarea urgentă a unor dosare „cu miniştri”, de impact mediatic, şi-a exprimat dezacordul cu privire 
la caracterul legal, definitiv şi general obligatoriu al Deciziei CCR 68/2017 şi a folosit exprimări inadecvate la 
adresa Curţii Constituţionale şi a unui judecător al Curţii Constituţionale, inducând ideea în cadrul opiniei publice 
că unul din criteriile în funcţie de care se prioritizează soluţionarea dosarelor este impactul mediatic al acestora şi 
calitatea oficială a persoanelor cercetate", spuneau inspectorii, într-un comunicat de presă, în ianuarie 2018. 
Kovesi ar fi folosit „faţă de colegii procurori un ton superior şi agresiv, inadmisibil în raport cu standardele 
minimale de etică şi deontologie ale unui magistrat, de natură a genera în rândul opiniei publice un sentiment de 
indignare şi a unui dubiu legitim cu privire la respectarea principiilor supremaţiei Constituţiei şi a legilor, precum şi 
a imparţialităţii procurorilor". 
O altă încălcare a legii se referă la un e-mail trimis de procurorul şef, în care, spun inspectorii, "a adoptat o 
atitudine nedemnă, folosind la adresa procurorilor cuvinte si expresii cu un conţinut vădit denigrator, insultător şi 
ameninţător, respectiv „laşi”, „bârfitori”, „infractori”, făcând cunoscut acestora faptul că „există deja un cerc de 
suspecţi” ,cu referire la un dosar penal, încălcând astfel obligaţia de rezervă şi normele de conduită ataşate 
profesiei de magistrat". 
De asemenea, Inspecţia Judiciară susţinea că Laura Codruţa Kovesi ar fi încălcat Regulamentul de ordine interioară 
al DNA, "care se referă la atribuţiile procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi prevede că acesta : 
„urmăreşte repartizarea cauzelor sau, după caz, repartizează cauze în raport cu criterii obiective precum 
specializarea şi pregătirea procurorului, volumul de activitate, complexitatea şi operativitatea soluţionării 
cauzelor, conflictele de interese sau incompatibilităţile în exercitarea funcţiei”, prin desemnarea în calitate de 
procuror de caz a unui magistrat care se afla într-o vădită stare de incompatibilitate". 
În cadrul acestei acţiuni este vizat şi procurorul Marius Iacob, care, între timp, a demisionat din funcţia de adjunct 
al procurorului şef al DNA. El este acuzat că ar fi săvârşit abaterea disciplinară prevăzută de articolul care 
reglementează „nerespectarea îndatoririi de a se abţine atunci când judecătorul sau procurorul ştie că există una 
din cauzele prevăzute de lege pentru abţinerea sa..” "constând în aceea că a efectuat acte de urmărire penală fără 
a formula declaraţie de abţinere, deşi se afla, în mod vădit, în situaţia de incompatibilitate prevăzută de art. 64 
alin.1 lit. f, cu referire la art. 65 alin.1 şi art. 66 Cod procedură penală". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Consultările de la Cotroceni pentru un REFERENDUM pe justiţie. Reprezentant societatea civilă: În mod cert va 
fi în ziua alegerilor europarlamentare 
Reprezentanţii societăţii civile au declarat, marţi, după consultările de la Cotroceni, că preşedintele Klaus Iohannis 
va convoca „în mod cert” referendum pe Justiţie în ziua alegerilor europarlamentare, fiind „nu aproape, nu 
posibil”, ci hotărât în acest sens. 
Consultările de la Cotroceni pentru un REFERENDUM pe justiţie. Reprezentant socientatea civilă: În mod cert va fi 
în ziua alegerilor europarlamentare 
„Noi ne-am dus să solicităm demararea acestui referendum. Am primit această veste bună că se va întâmpla. (...) 
În mod cert. Nu aproape, nu posibil, ci va fi în mod cert în ziua alegerilor europarlamentare, pe 26 mai 2019”, a 
declarat Elena Ghioc, reprezenta ”Iniţiativa România. 
Reprezentanţii societăţii civile au mai spus că „preşedintele e hotărât” să convoace aceste referendum. 
Totodată, Ghioc a afirmat că Iniţiativa România a propus trei întrebări, dar nu au dicutat la întâlnirea cu 
preşedintele forma sau fondul întrebării. 
„Iniţiativa România, încă de săptămâna trecută am propus trei întrebări. Nu le-am discutat azi. Nu a fost o 
întâlnire în care să dezbatem forma întrebării sau fondul întrebării. Cele trei întrebări pe care noi le-am avansat şi 
le-am propus săptămâna trecută privesc înăsprirea legislaţiei penale, o a doua întrebare care face referire la 
iniţiativa «Fără penali» şi o a treia întrebare care face referire la modul în care se legiferează pe legile justiţiei şi pe 
Codurile penale, noi propunând ca legiferarea să se facă exclusiv în Parlament şi doar în acord cu recomandările 
partenerilor internaţionali", a spus Elena Ghioc. 
Potrivit acesteia, preşedintele Klaus Iohannis a argumentat necesitatea referendumului prin atacurile la 
independenţa justiţiei, lupta anticorupţie şi valorile statului de drept, iar riscurile care vin cu acest demers şi le va 
asuma. 
„Sunt argumente pe care le aveam şi noi de fapt. A spus că există nişte analize, nişte studii pe care le-a luat în 
calcul, că ţine cont de toate riscurile şi că îşi asumă acest risc", a mai declarat reprezentantul asociaţiei. 
De asemenea, Ghioc a declarat că au fost organizaţii civice care şi-au exprimat opinia că refrendumul nu ar fi 
oportun. 
„Au fost organizaţii care au spus că nu ar fi oportun acest referendum. Argumentul a fost: riscurile care ar fi în 
cazul în care s-ar face un referendum vis –a-vis de cvorum sau oportunitatea de a avea referendumul în aceeaşi zi 
cu alegerile europarlamentare", a declarat Elena Ghioc. 
Cătălin Teniţă, reprezentant al organizaţiei „Geeks of Democracy", a afirmat că cel puţin 80% dintre cei prezenţi la 
întâlnire au fost pentru organizarea acestui referendum. 
„Dar majoritatea asociaţiilor şi reprezentanţilor, cel puţin 80% au fost pro-referendum considerând că este un 
ultim mijloc de a opri acest asalt la justiţie. În primul rând un referendum cristalizează voinţa populaţiei într-o 
privinţă. Acum nu ştim întrebarea preşedintelui. Ni s-a spus că ar fi o întrebare simplă foarte clară, nu e foarte clar 
acest lucru dar acea întrebare, sau întrebări care vor fi puse vor fi foarte simple, foarte clare fără elemente 
extraordinar de tehnice şi care să caute să cristalizeze foarte bine voinţa poporului în raport cu ce se întâmplă în 
justiţie", a afirmat Cătălin Teniţă. 
El a mai susţinut că asociaţiile civice vor demara campanii de informare şi promovare a referendumului din 26 
mai. 
„Noi ca asociaţii civice în primul rând vom demara campanii ca lumea să participe la vot, indiferent că e vorba 
despre europarlamentare sau votul pentru justiţie. Deocamdată neştiind întrebarea, nu pot să vă zic că vom 
demara o campanie pe întrebarea respectivă, dar credem în ideea că un referendum pentru justiţie trebuie făcut 
cât mai repede şi măcar pentru a arăta ce crede lumea în raport cu coaliţia de guvernare", a afirmat Teniţă. 
CINE A PARTICIPAT LA ÎNTÂLNIRE 

La întâlnire au participat reprezentanţi de la Funky Citizens, Expert Forum, Centrul pentru Resurse Juridice, 
Iniţiativa România, Asociaţia Decembrie 89, FreedomHouse România, Centrul Român de Politici Europene, 
Asociaţia Pro Democraţia, Centrul pentru Inovare Publică, Geeks for democracy, #Rezistenţa, VăDem Just, Active 
Watch, Consiliul Tineretului din România, Grupul pentru Dialog, Corupţia ucide, precum şi Emilia Şercan şi 
Mădălina Roşca. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a convocat, pentru marţi, la Cotroceni, consultări cu reprezentanţii societăţii civile cu 
privire la oportunitatea organizării unui referendum pe justiţie. Anunţul a fost făcut iniţial de Elena Calistru, 
membru al organizaţiei Funky Citizens. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat săptămâna trecută că este ”aproape hotărât” să organizeze un referendum 
pe data de 26 mai, când vor avea loc alegerile europarlamentare, şi că alături de echipa de la Cotroceni lucrează 
foarte intens la acest lucru. Şeful statului a mai spus că îşi doreşte ca poporul român „să spună clar dacă tolerează 
corupţia sau dacă trebuie să tragem linia şi să spunem atât”. 
Ulterior, el a declarat la Sinaia că a început să reevalueze ideea unui referendum pentru „a da românilor votul 
înapoi”, deoarece numai aşa românii pot arăta că nu mai sunt de acord „cu felul în care PSD strică legile justiţiei”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a amânat dezbaterea pe iniţiativa „Fără penali”, de revizuire a Constituţiei/ Motivul invocat de judecători 
Curtea Constituţională a decis, marţi, amânarea discuţiei pentru data de 9 aprilie în ceea ce priveşte iniţiativa 
legislativă de revizuire a Constituţiei, care aparţine USR, denumită de partid iniţiativa „Fără penali în funcţii 
publice”. 
Motivul este că judecătorii CCR vor să facă o analiză aprofundată asupra iniţiativei înaintea pronunţării cu privire 
la constituţionalitatea propunerii USR şi dacă demersul cetăţenesc respectă limitele Legii fundamentale, potrivit 
unor surse juridice. 
Astfel, Curtea urmează să verifice în şedinţa din 9 aprilie dacă iniţiativa cetăţenească a USR îndeplineşte condiţiile 
tehnice, respectiv numărul de semnături. 
În 21 septembrie2018, USR a depus la Parlament a doua tranşă de semnături pentru iniţiativa Fără penali în 
funcţii publice, peste 780.000, îndeplinind astfel condiţiile impuse de lege pentru declanşarea referendumului, 
respectiv 500.000 de semnături din 21 de judeţe. 
Iniţiativa Fără Penali în funcţii publice propune ca articolul 37 din Constituţie, care reglementează dreptul de a fi 
ales, să fie completat cu un nou alineat, având următorul conţinut: „Nu pot fi aleşi în organele administraţiei 
publice locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi 
definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării”. 
Legat de această iniţiativă a USR deputatul PSD Cătălin Rădulescu a explicat, la începutul lunii februarie, că a fost 
depusă plângere la Parchetul General împotriva iniţiativei „Fără penali în funcţii publice” deoarece peste 500.000 
de semnături au fost falsificate de USR. 
În replică, USR a anunţat că va depune plângeri penale pentru abuz în serviciu pe numele Silviei Mihalcea, secretar 
general al Camerei Deputaţilor şi împotriva lui Georgică Tobă, şeful Departamentului Legislativ, pentru fals în acte, 
privind iniţiativa „Fără penali”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Lazăr, despre proiectul de OUG pe codurile penale: Sunt suspecte de neconstituţionalitate unele 
dispoziţii  
Procurorul general, Augustin Lazăr, a declarat, marţi, că proiectul de OUG de modificare a codurilor penale este 
analizat de specialiştii Ministerului Public, însă la prima vedere, unele prevederi sunt suspecte de 
neconstituţionalitate şi nici nu este justificată urgenţa actului normativ. 
„Am primit şi noi, într-adevăr, acest proiect, care este supus analizei unui grup de profesionişti din Ministerul 
Public. La prima vedere, am putea spune că din păcate, nu sunt întrunite condiţiile urgenţei pentru a avea o 
ordonanţă de urgenţă, nu avem nevoie să ne grăbim cu asemenea dispoziţii. De asemenea, sunt suspecte de 
neconstituţionalitate unele dintre dispoziţiile care sunt prevăzute acolo. În legătură cu constestaţia în anulare, 
pare că se îndepărtează de dispoziţiile deciziei Curţii Constituţionale”, a declarat procurorul general, Augustin 
Lazăr, la sediul CSM. 
Ministerul Justiţiei a trimis spre avizare un proiect de modificare a Codului Penal şi a Codului de Procedură Penală, 
precum şi un proiect privind completurile de 5 judecători ale instanţei supreme. 
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Potrivit proiectului referitor la completurile de judecători, intrat în posesia MEDIAFAX, condamnaţii care au 
sentinţe definitive pronunţate de completurile de 5 constituite la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând cu 
2014 pot depune contestaţie în anulare şi dacă au ieşit din termenul legal de 30 de zile. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dosarul violențelor din 10 august. Carmen Dan, contrazisă de procurori: Mai sunt documente secretizate 
Ministerul de Interne şi Jandarmeria nu au desecretizat toate documentele necesare în ancheta violenţelor 
împotriva protestatarilor de la mitingul din 10 august 2018, iar investigaţia nu poate înainta din această cauză. 
Procurorii îl contrazic pe ministrul de Interne, Carmen Dan, care anunţa săptămâna trecută că investigatorii au la 
dispoziţie toate informaţiile de care au nevoie. 
Carmen Dan, ministrul de Interne, interviu din 19 martie 2019: Absolut toate documentele sunt desecretizate şi 
puse la dispoziţia atât a Parchetului General, cât şi a celor două comisii şi asta se întâmpla încă de la finalul lunii 
ianuarie, când comisia care a analizat desecretizarea a stabilit ca şi măsură ce documente se declasifică. Eu pot să 
vă spun că din toate documentele trimise la parchet imediat după momentul 10 august, la solicitarea procurorilor, 
sunt declasificate, mai puţin un document care nu emană de la MAI. 
Procurorii spun că documentele interne ale ministerului au fost declasificate doar parţial. 
Ministerul Public: Documentele care au stat la baza planificării, organizării şi executării misiunii din data de 
10.08.2018, emise de Inspectoratul General al Jandarmeriei Române şi structurile subordonate din cadrul 
Ministerului Afacerilor Interne au fost declasificate parţial sau s-a menţinut nivelul de clasificare. 
În interviul acordat Digi24, Carmen Dan a menționat și că, din punctul său de vedere, „în acest moment nu există 
absolut niciun impediment ca aceste anchete penale în desfăşurare să se finalizeze”. 
Precizările procurorilor: Menționăm că, în raport de obiectul dosarului, extrasele din documentele declasificate 
parțial comunicate organelor de urmărire penala de structurile din cadrul Ministerul Afacerilor Interne nu cuprind 
datele și informațiile necesare lămuririi cauzei sub toate aspectele. 
În dosarul violenţelor de la protestul diasporei din 10 august din București, instrumentat de procurorii militari de 
la Parchetul General, sunt cercetaţi şefii Jandarmeriei Române, şeful Jandarmeriei Capitalei şi un fost secretar de 
stat din Ministerul de Interne. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Traian Băsescu deschide lista la europarlamentare din partea PMP. Care sunt ceilalţi candidaţi înscrişi în cursa 
electorală 
Traian Băsescu deschide lista Partidului Mişcarea Populară pentru alegerile europarlamentare. Pe al doilea loc se 
află preşedintele partidului, Eugen Tomac. 
Partidul Mişcarea Populară a validat, marţi, în şedinţa Colegiului Naţional, lista cu candidaţii pentru Parlamentul 
European, alegeri care se vor desfăşura în luna mai. 
Primele 10 locuri sunt ocupate de: 
1. Traian Băsescu – senator, preşedinte de onoare al PMP 
2. Eugen Tomac – profesor, deputat, preşedinte PMP 
3. Ioana Constantin – consultant management şi comunicare, doctorand, secretar general adjunct al PMP 
4. Marius Paşcan – lector universitar, deputat, preşedinte executiv al PMP 
5. Simona Vlădica – lector universitar, doctor în psihologie, preşedinte PMP Călăraşi 
6. Robert Turcescu – deputat PMP 
7. Teodora Desagă –consilier parlamentar, consilier local oraş Bragadiru 
8. Petru Movilă – deputat, vicepreşedinte PMP 
9. Cătălina Bozianu – deputat, preşedinte al Organizaţiei de Femei a PMP 
10. Cătălin Bulf – antreprenor, consilier judeţean, preşedinte PMP Argeş şi vicepreşedinte PMP la nivel naţional. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Alianţa USR-PLUS a depus la BEC lista candidaţilor la europarlamentare. Dacian Cioloş: Facem astăzi paşi 
importanţi 
Liderii PLUS şi USR, Dacian Cioloş şi Dan Barna, au depus, marţi la BEC, peste 500.000 de semnături şi lista 
candidaţilor pentru alegerile europarlamentare. Cei doi au declarat că acesta este un pas în plus pentru a scăpa 
România de hoţie şi pentru a repune ţara noastră pe drumul spre Europa. 
„Astăzi (marţi - n.r.) facem un pas în plus pentru a scăpa România de hoţie şi de penali şi pentru a reîncepe drumul 
României spre Europa, spre democraţia adevărată şi spre bunăstare. Facem lucrul acesta cu ajutorul a peste 500. 
000 de români pe care i-am întâlnit în aceste ultime săptămâni mergând pe stradă, peste tot în ţară, cu ajutorul 
lor mergem astăzi înainte. Vreau să le mulţumim pentru încrederea pe care ne-au acordat-o. Am strâns peste 
500,000 de semnături după ce ne-am întâlnit cu milioane de români în aceste zile, doar în Bucureşti au fost strânse 
peste 130.000 de semnături, în diaspora peste 22,000 de semnături. O cifră semnificativă dacă ne gândim la faptul 
că la ultimele alegeri europarlamentare au participat la vot circa 30.000 de români în diasporă”, a declarat Dacian 
Cioloş, înaintea depunerii, la BEC, a listelor cu semnături şi a candidaţilor la alegerile pentru PE. 
„Facem astăzi paşi importanţi, nu doar pentru a aduce Europa în România dar şi pentru a propune românilor 
adevărata alternativă politică. Vreau să le mulţumesc tuturor celor care au stat în stradă până acum s-au întâlnit 
cu români, o să continuăm acest lucru după ce depunem lista de candidaţi. Cea mai bună listă pe care România a 
propus-o vreodată pentru PE de când este în UE. Vom explica românilor ce intenţionăm să facem în PE şi în ce mod 
vrem să facem în aşa fel România demnă să fie reprezentată în UE. Cu siguranţă vom câştiga pentru că ne-aţi dat 
deja acest impuls, avem de acum înainte o datorie faţă de cei care ne-au dat semnăturile aici. Începând de astăzi 
nu mai suntem singuri, suntem peste 500.000 şi până la alegeri în 26 mai cu siguranţă vom fi suficient de mulţi ca 
să câştigăm”, a completat liderul PLUS. 
La rândul său, preşedintele USR a afirmat că cele două partide s-au mobilizat şi au strâns 520.000 de semnături, 
precizând că Alianţa va începe deplasările prin ţară în următoarele două luni. 
„520,000 de cetăţeni au semnat, 520.000 de semnături reale adunate de colegii noştri din USR şi din PLUS adunate 
în toată ţara şi în diaspora, 520.000 de oameni care vor o Românie fără penali şi fără hoţie. Sunt 520.000 de 
oameni pe care putem construi încrederea şi speranţa pentru alegerile care vor urma. Am fost în această lună şi în 
Iaşi şi în Braşov şi în Timişoara şi în Craiova şi în Cluj şi în Constanţa şi am spus un lucru foarte simplu: dacă fiecare 
dintre noi mai duce încă trei oameni la vot câştigăm alegerile. Dacă fiecare din cei 520.000 de oameni care susţin 
alianţa USR-PLUS, care vor o Românie fără hoţie şi fără penali duc încă trei oameni la vot, România se face bine 
începând cu 26 mai. Mergeţi la vot pe 26 mai, duceţi încă doar trei oameni cu voi şi speranţa se va rostogoli mai 
departe şi redevenim o ţară normală, o ţară Europeană, o ţară de care putem să fim mândri şi în care putem trăi 
cu mândrie. Mergem acum să depunem aceste semnături. Începem. Vom continua deplasarea şi în marile oraşe şi 
în oraşele mici şi în comune în cele două luni care urmează şi suntem foarte siguri că România redevine statul 
acela european fără penali în funcţii publice”, a spus Barna. 
Lista comună a alianţei USR-PLUS la europarlamentare este formată din: 
1. Dacian Cioloş, preşedintele PLUS, 
2. Cristian Ghinea (USR), 
3. Dragoş Pîslaru (PLUS), 
4. Clotilde Armand (USR), 
5. Dragoş Tudorache (PLUS). 
6. Nicolae Ştefănuţă (USR), 
7. Vlad Botoş (USR), 
8. Ramona Strugariu (PLUS), 
9. Vlad Gheorghe (USR), 
10. Alin Mituţă (PLUS), 
11. Anamaria Naomi Reniuţ (PLUS), 
12. Valeriu Nicolae (PLUS), 
13. Oana Ţoiu (PLUS), 
14. Radu Ghelmez (USR), 
15. Liviu Iolu (PLUS). 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Pintea s-a întâlnit cu comisarul european pentru Sănătate şi siguranţă alimentară 
Vaccinarea, evaluarea tehnologiilor medicale, controlul tutunului, prevenţia cancerului, dar şi rezistenţa 
antimicrobiană au fost temele abordate marţi în cadrul întâlnirii ministrului Sănătăţii, Sorina Pintea, cu comisarul 
european pentru Sănătate şi siguranţă alimentară, Vytenis Andriukaitis. 
"Astăzi am abordat chestiuni de siguranţă europeană legate de Preşedinţia României la Consiliul Uniunii 
Europene, precum şi chestiuni legate de viitorul buget. Printre problemele pe care le-am discutat cu domnia sa aş 
dori să vă amintesc problemele legate de vaccinare, de evaluarea tehnologiilor medicale, probleme legate de 
controlul tutunului, precum şi alte probleme care ţin de funcţionarea Ministerului Sănătăţii în relaţia cu Comisia 
Europeană. Aş dori să reiterez încă o dată sprijinul pe care domnia sa mi l-a acordat atât mie personal, cât şi 
ministerului în diversele probleme legate de chestiunile majore cu care ne confruntăm. Am discutat cu comisarul 
despre acţiunile pe care România le-a avut pe Preşedinţie, am discutat despre viitoarele acţiuni, respectiv şedinţa 
informală care va avea loc la Bucureşti, în 14 - 15 aprilie, cu miniştrii Sănătăţii din Europa, forumul pe vaccinare, 
forumul pe cancer. Domnia sa este un bun cunoscător al realităţilor corecte şi soluţiile pe care le-am agreat de 
comun acord sunt soluţii care sunt convinsă că vor schimba în bine viaţa pacienţilor din România", a afirmat 
Pintea. 
Ea a precizat că oficialul european a încurajat Ministerul Sănătăţii să prezinte realizările pe care România le-a avut 
în ultimul an privind vaccinarea şi falsificarea medicamentelor. 
"Comisarul ne-a încurajat să prezentăm realizările pe care România le-a avut în ultimul an referitor la chestiuni 
legate de vaccinare, chestiuni legate de falsificarea medicamentelor, să ne amintim că din 9 februarie România 
are un sistem prin care urmăreşte trasabilitatea medicamentului, precum şi alte chestiuni pe care le putem 
promova acum la nivel european. Discutam despre importanţa prevenţiei, despre progresele pe care România le-
a făcut în acest sens şi aş dori să vă aduc aminte despre cele şapte proiecte de screening care sunt deja în 
implementare cu bani europeni. (...) Discutam cu domnul comisar vizavi de viitorul cadru financiar european în 
care România va trebuie să ceară mai mulţi bani pentru zona de prevenţie. Prevenţia nu este o problemă doar a 
României, este o problemă globală, pentru că fiecare sistem la un moment dat se va confrunta cu o problemă de 
sustenabilitate din cauza îmbătrânirii populaţiei şi altor factori şi atunci propunerea domnului comisar a fost să 
cerem mai mulţi bani în următorul cadru financiar multianual pe această zonă din banii care vor reveni Sănătăţii", 
a explicat Sorina Pintea. 
Comisarul european a spus că este mândru de Preşedinţia României la Consiliul UE, pe care o consideră una de 
succes. "Am avut astăzi o foarte importantă întâlnire, în care am abordat mai multe teme. După cum ştiţi, sunt 
foarte mândru de Preşedinţia României. Este foarte de succes", a afirmat Andriukaitis. 
Potrivit acestuia, în cadrul întâlnirii s-a mai discutat despre prevenţia cancerului, agenda Preşedinţiei României la 
Consiliul UE, rezistenţa antimicrobiană. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuniune informală a miniştrilor Transporturilor din Uniunea Europeană, la Palatul Parlamentului 
La Palatul Parlamentului are loc Reuniunea Informală a miniștrilor Transporturilor din Uniunea Europeană. 
În contextul exercitării de către România a Președinției Consiliului Uniunii Europene, în perioada 26-27 martie 
2019, are loc Reuniunea Informală a Miniștrilor Transporturilor. Lucrările se vor desfășura la București, la Palatul 
Parlamentului. 
Discuțiile vor fi prezidate de ministrul român al Transporturilor, Alexandru – Răzvan Cuc. La reuniune vor participa 
miniștri și secretari de stat din domeniul transporturilor din statele membre ale Uniunii Europene, Violeta Bulc, 
comisarul european pentru transport, Grațiela Leocadia Gavrilescu, viceprim-ministru și ministru al mediului, 
Matthew Baldwin, director general adjunct în departamentul Mobilitate și Transporturi al UE, Carlo Secchi, 
coordonator european TEN-T. 
Evenimentul a început în data de 26 martie 2019, cu cina oficială pentru membrii delegațiilor. 
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Miercuri, 27 martie 2019, miniștrii transporturilor din statele membre se reunesc la Palatul Parlamentului pentru 
a discuta subiecte ce țin de multimodalitate, viitorul mobilității în Uniunea Europeană și consolidarea 
conectivității și coeziunii prin rețeaua TEN-T. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Şeful Comisiei de transport din Parlament: O infrastructură precară pune atât România, cât şi aliaţii, într-o 
poziţie dificilă în cazul unui conflict militar 
Preşedintele Comisiei de transport şi infrastructură din Camera Deputaţilor, Lucian Bode, a declarat, marţi, că o 
infrastructură de transport precară pune atât România, cât şi pe aliaţi, într-o poziţie extrem de dificilă în cazul 
unui eveniment major, cum ar fi de exemplu un conflict militar. 
„Atât sectorul privat cât şi autorităţile publice implicate în protecţia infrastructurilor critice trebuie să facă 
permanent schimb de date şi informaţii cu privire la vulnerabilităţi şi ameninţări generate de noile tehnologii. Este 
importantă capacitatea de a aniticipa şi a combate şi restaura starea iniţială ca urmare a unui eveniment 
perturbator”, a declarat Lucian Bode, preşedintele Comisiei pentru transport şi infrastructură din Camera 
Deputaţilor, în cadrul evenimentului „Critical Infrastructure Protection Forum (CIP)”, care are loc în perioada 25- 
29 martie la Palatul Parlamentului. 
Potrivit lui Bode, o infrastructură de transport precară pune atât România, cât şi pe aliaţi, într-o poziţie dificilă în 
cazul unui eventual conflict militar, de exemplu. 
„România, ca membru NATO şi UE are o serie de drepturi şi responsabilităţi care transced graniţele naţionale, iar 
ideea de protecţie a infrastructurilor critice naţionale nu trebuie suprapusă ideii de izolare (...) Existenţa unei 
infrastructuri de transport precare are drept consecinţă imediată o slabă mobilitate în plan militar, ceea ce ne 
pune atât pe noi, cât şi pe aliaţii noştri, într-o poziţie extrem de dificilă în situaţia unui eveniment major”, a mai 
precizat Bode în cadrul CIP 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele ANCOM anunţă când va avea loc licitaţia pentru frecvenţele 5G 
Preşedintele ANCOM, Sorin Grindeanu, a declarat, marţi, pentru MEDIAFAX, că România a reuşit, fără cheltuieli 
foarte mari, dar cu o resursă umană foarte bună, să asigure protecţia infrastructurilor critice. Fostul premier mai 
spune că până la sfârşitul anului va fi lansată licitaţia pentru 5G. 
„Nu am avut cazuri flagrante de incidente (în ceea ce priveşte protecţia infrastructurilor critice – n.r.), cum au avut 
alte ţări din Europa. Aici lucrurile evoluează, de la zi la zi, şi trebuie să fii adaptat non-stop. Avem în schimb un atu, 
pentru că avem o foarte bună resursă umană, care a reuşit, nu prin cheltuieli foarte mari, să asigure protecţia 
infrastructurilor critice din România. Este o provocare ce evoluează în fiecare zi, mai ales în acest domeniu”, a 
declarat, pentru MEDIAFAX, Sorin Grindeanu. 
Preşedintele Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) a fost prezent, 
marţi, la evenimentul „Critical Infrastructure Protection Forum (CIP)”, care are loc în perioada 25- 29 martie la 
Palatul Parlamentului. 
În cadrul Forumului, Sorin Grindeanu a menţionat faptul că până la sfârşitul anului va fi lansată licitaţia pentru 
acordarea licenţelor 5 G. 
„Suntem în calendarul pe care noi l-am propus. Undeva în toamna acestui an vom avea această licitaţie pentru 
frecvenţele 5G. Ne ţinem de calendarul pe care noi l-am dat publicităţii, astfel încât toţi cei care vor dori să 
achiziţioneze frecvenţe pentru 5G să ştie din timp (...) Pentru piaţa de telecom, frecvenţele 5G presupun o 
revoluţie în domeniu, dar înseamnă şi mult mai multă investiţie din partea operatorilor, din partea celor care vor 
construi reţele, pentru că este vorba de o reţea mult mai densă decât reţelele cu care ne-am obişnuit”, a mai 
precizat Sorin Grindeanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vizita lui Tăriceanu în Maroc, anulată, după anunţul privind Ierusalimul 
Vizita oficială pe care trebuia să o efectueze în Maroc preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu, în perioada 
27-31 martie, a fost amânată, la cererea părţii marocane, a anunţat Senatul. 
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„Vizita oficială a preşedintelui Senatului, dl. Călin Popescu Tăriceanu, în Regatul Maroc, care urma să aibă loc în 
perioada 27-31 martie 2019, a fost amânată la solicitarea părţii marocane, urmând a fi reprogramată pentru o 
perioadă ulterioară, ce urmează a fi stabilită de comun acord”, potrivit unul comunicat de presă al Senatului, 
remis, marţi, MEDIAFAX. 
Vizita oficială urma să aibă loc între 27-31 martie, iar Călin Popescu Tăriceanu ar fi fost însoţit de senatorii Renică 
Diaconescu (PSD), Cătălin Toma (PNL), Dan Lungu (USR), Karoly Zsolt Csaszar (UDMR), Daniel Zamfir (ALDE) şi 
Gheorghe Baciu (PMP), şeful grupului parlamentar de prietenie România – Maroc. 
Premierului Viorica Dăncilă a anunţat duminică mutarea Ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, şeful Executivului a declarat diminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală, iar reacţia preşedintelui Klaus Iohannis nu a făcut decât să o 
dezamăgească, pentru că ea a spus că trebuie îndeplinite procedurile constituţionale. Premierul a mai precizat că 
în cazul în care şeful statului refuză relocarea ambasadei, va analiza toate posibilităţile, neexcluzând sesizarea 
Curţii Constituţionale. 
De asemenea, regele Abdullah al II-lea al Iordaniei şi-a anulat vizita pe care o avea planificată în România după ce 
şeful Executivului a anunţat că ambasada României în Israel va fi mutată, potrivit site-ului Arabnews.com. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ştefan Oprea: Acordul CETA a dus la eliminarea a 98% din taxele vamale pentru exportatorii şi importatorii 
români 
Acordul dintre Uniunea Europeană şi Canada, CETA, a dus la eliminarea a 98% din taxele vamale pentru 
exportatorii şi importatorii români şi la deschiderea pieţei de servicii canadiene pentru companiile româneşti, 
potrivit ministrului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Ştefan Radu Oprea. 
Acesta s-a întâlnit marţi cu Kevin Hamilton, ambasadorul Canadei în România, şi cu Stephane Dion, ambasadorul 
Canadei în Germania, trimis special al premierului canadian Justin Trudeau în Europa. 
"Cu această ocazie demnitarul român a apreciat excelentele relaţii bilaterale dintre România şi Canada. 
Dimensiunea economică a colaborării dintre cele două state joacă un rol foarte important, iar îmbunătăţirea şi 
menţinerea unui dialog continuu va stimula evoluţia relaţiilor româno-canadiene", se menţionează într-un 
comunicat al Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (MMACA) remis AGERPRES. 
Conform sursei citate, ministrul Oprea a apreciat avantajele oferite mediului de afaceri de Acordul economic şi 
comercial cuprinzător dintre UE şi Canada (CETA), care a adus deja o creştere a exporturilor comunitare în 
Canada, precum şi noi oportunităţi de afaceri pentru companiile din UE cu accent pe zona IMM-urilor.  
"CETA a dus la eliminarea a 98% din taxele vamale pentru exportatorii şi importatorii români, deschiderea 
pieţei de servicii canadiene pentru companiile româneşti, oportunitatea participării acestora la licitaţii pentru 
contractele publice în Canada, protejarea creativităţii şi cercetării româneşti, încurajarea investiţiilor între 
România şi Canada, facilitarea accesului românilor cu calificări înalte pe piaţa canadiană", a spus Ştefan-Radu 
Oprea. 
Totodată, ministrul a vorbit şi despre priorităţile României pe perioada Preşedinţiei la Consiliul Uniunii Europene 
în domeniul comercial. A evidenţiat modernizarea Organizaţiei Mondiale a Comerţului, relaţiile comerciale dintre 
Uniunea Europeană şi SUA, avansarea şi încheierea negocierilor comerciale cu state terţe (în special cu parteneri 
strategici precum Mercosur, Mexic, Australia, Noua Zeelandă, Vietnam etc.), dar şi aspecte comerciale privind 
retragerea Regatului Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord din Uniunea Europeană. 
"Diplomaţii canadieni l-au felicitat pe oficialul român pentru eficienţa şi profesionalismul cu care România îşi 
exercită mandatul la Preşedinţia rotativă la Consiliul UE, manifestându-şi sprijinul pentru obţinerea statutului de 
membru OCDE pentru România", se mai arată în comunicat. 
CETA este cel mai ambiţios acord comercial între UE şi Canada care reduce taxele şi facilitează exportul de 
bunuri şi servicii, acord de care beneficiază persoane şi întreprinderi atât în UE, cât şi în Canada. 
Peste 300 de companii româneşti exportă în Canada, multe dintre acestea fiind întreprinderi mici şi mijlocii. 
Canada este cel de-al treilea partener din afara UE, pentru servicii de comerţ. 
Relaţiile economice şi comerciale ale României cu Canada au la bază interese în exportul de produse precum: 
bare de oţel, maşini şi echipamente electrice, tricotaje, articole din cauciuc, mobilă, vinuri şi băuturi alcoolice, 
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produse alimentare bio, echipamente şi subansambluri pentru industria aeronautică, construcţii şi reparaţii 
navale, produse specifice IT, utilaje petroliere şi piese de schimb, componente de turbine hidraulice, dar şi 
articole de ceramică şi porţelan, produse din sticlă, încălţăminte, îmbrăcăminte şi produse farmaceutice.  
Principalele categorii de produse importate de România din Canada sunt produsele minerale, aeronavele, maşini 
şi aparate, echipamente electrice şi produse ale industriei chimice. 
Domeniu prioritar pentru dezvoltarea cooperării economice bilaterale este industria energetică, unde există 
propunerea companiei canadiene Hydro-Quebec de a investi în domeniul producţiei şi reţelei de transport de 
energie electrică din România. Prioritare sunt şi industria aeronautică, industria navală - cu furnizarea de 
echipamente, componente şi piese de schimb, industria textilă,  industria lemnului şi cea alimentară. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 PE a votat reforma privind drepturile de autor pe piața unică digitală 
Parlamentul European a adoptat marţi, cu 348 de voturi pentru şi 274 voturi împotrivă reforma europeană a 
drepturilor de autor pe internet, un text foarte aşteptat de media şi lumea culturală, dar contestat de platformele 
americane şi susţinătorii libertăţii internetului. 
Reforma este una controversată pentru că face obiectul unei dispute între creatorii de conținut, artiștii, cei care 
crează opere și giganții internatului, cei care le distribuie - Google, Amazon, Facebook, etc. 
Controversa apare pentru că această prevedere ar putea avea consecințe asupra libertății de exprimare. 
Articolul 11 din lege spune că plata se va face pentru articolele publicate pe internet. Deci toate link-urile pe care 
noi le le distribuim pe Internet ar trebui plătite. 
Articolul 13 se referă la controlul a ceea ce se postează pe platformele digitate - practic tot ceea ce înseamnă 
video și audio va fi contra cost. 
Pentru că giganții au foarte multe resurse vor putea să reziste, însă foarte multe companii mai mici, foarte mulți 
utilizatori finali se vor lovi de acest zid. 
Pe măsură ce va trece timpul vom avea din ce în ce mai mult conținut cu plată pe Internet, iar libertatea de 
exprimare se va restrânge, a transmis pentru Telejurnal Lucian Pârvoiu. 
Mai întâi legislativul comunitar a votat împotriva propunerii de respingere a propunerii Comisiei Europene, dar şi, 
la limită, împotriva unei solicitări a eurodeputatei austriece Evelyn Regner (SPO, grupul S&D), făcută în numele a 
38 de eurodeputaţi, ca amendamentele la acordul provizoriu să fie supuse la vot individual. 
În cele din urmă, reforma propusă de Comisia Europeană în septembrie 2016 a fost adoptată, cu 348 de voturi 
pentru, 274 împotrivă şi 36 de abţineri. 
"În pofida campaniei costisitoare a marilor jucători din domeniul tehnologiei, noile reguli reprezintă un acord larg 
asupra nevoii unui mecanism funcţional de protecţie a proprietăţii în era digitală", a declarat raportorul Axel Voss, 
din grupul PPE din PE, citat într-un comunicat, potrivit Agerpres. 
El a dat asigurări că directiva nu schimbă regulile jocului, ci le face pe cele actuale aplicabile. "Ceea ce era legal să 
postezi înainte de directivă, va rămâne legal după adoptarea Directivei. (...) Acordurile de copyright încheiate între 
platforme şi deţinătorii de drepturi vor exclude eventualitatea ca utilizatorii să fie traşi la răspundere pentru 
încălcarea copyrightului", a adăugat el. 
După trei ani de negocieri intense între Parlamentul European şi statele membre, acordul provizoriu prevede 
aplicarea şi în mediul online a drepturilor şi obligaţiilor legislaţiei privind drepturile de autor. Noile reguli oferă 
posibilitatea autorilor şi editorilor de presă de a negocia drepturile de autor cu platforme de internet precum 
YouTube şi agregatori de ştiri ca Google News sau Facebook. 
De asemenea, au fost introduse mai multe garanţii pentru a se asigura că internetul rămâne un spaţiu caracterizat 
de libertatea de expresie. 
Acordul doreşte, de asemenea, să faciliteze folosirea materialelor cu drept de autor în scopul cercetării 
efectuate prin intermediul prelucrării de text şi date, eliminându-se astfel un dezavantaj competitiv important 
cu care se confruntă în prezent cercetătorii. Se stipulează faptul că restricţiile cauzate de drepturile de autor nu 
se aplică conţinutului utilizat în scop educaţional sau pentru ilustrare. 
În ziua votului, în faţa sediului Parlamentului European de la Strasbourg s-au distribuit materiale promoţionale 
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pentru votarea directivei copyright, precum difuzarea unui ziar de opt pagini cu titlul "#Yes2Copyright", şi a avut 
loc chiar un scurt concert. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Oficial UE: „Trebuie să ne grăbim”. FT: Uniunea Europeană prezintă un PLAN de contracarare a riscurilor de 
securitate asociate reţelelor 5G 
Oficialii de la Bruxelles au dezvăluit un plan destinat tuturor ţărilor din cadrul Uniunii Europene pentru 
contracararea potenţialelor riscuri de securitate ale noilor reţele 5G, o acţiune ce reflectă temerile tot mai mari 
legate de companiile chineze, informează cotidianul Financial Times. 
Cele 28 de state din cadrul Uniunii Europene vor avea la dispoziţie trei luni pentru a efectua evaluări naţionale 
privind riscurile, iar apoi alte 15 luni pentru a acţiona în sensul înăspririi standardelor europene pentru protejarea 
infrastructurii esenţiale de comunicaţii, conform unei propuneri a Comisiei Europene prezentate marţi. 
Recomandarea a fost formulată în contextul în care Uniunea Europeană a lansat o serie de proceduri pentru 
licitaţii în domeniul tehnologiei 5G, fiind sub presiunile Statelor Unite pentru a adopta o abordare dură şi a 
interzice produsele fabricate de Huawei şi de alte companii chineze care produc sisteme sensibile. 
„Tehnologia 5G va transforma economia noastră şi societatea, deschizând oportunităţi masive pentru cetăţeni şi 
companii. Dar nu putem accepta aceste activităţi fără a avea securitate totală. Trebuie să luăm în serios aceste 
riscuri şi trebuie să ne grăbim", a declarat Andrus Ansip, vicepreşedinte al Comisiei Europene responsabil de Piaţa 
unică digitală. 
Comisia Europeană le-a cerut statelor membre UE să efectueze evaluările de securitate naţională în cazul reţelelor 
5G până la sfârşitul lunii iunie, ţinând cont de „riscurile asociate comportamentului furnizorilor sau operatorilor, 
inclusiv din ţări terţe". 
Aceste rezultate vor fi utilizate pentru elaborarea unei evaluări la nivelul Uniunii Europene până în octombrie 
2019 şi pentru stabilirea măsurilor de contracarare până în decembrie 2019. Statele membre vor trebui să decidă 
până în octombrie 2020 dacă sunt necesare măsuri suplimentare. 
Julian King, comisarul european pentru Securitatea Uniunii, a explicat că deocamdată „nu există discuţii pentru 
impunerea de interdicţii" asupra unor furnizori, dar a precizat că printre măsurile de contracarare s-ar putea 
număra ordine de catalogare a unor produse ca fiind nesigure. 
Dar ritmul lent al progreselor decizionale la nivelul UE intră în contradicţie cu viteza cu care este testată şi 
instalată tehnologia 5G de către marile grupuri telecom. Matthew Howett, fondatorul companiei de cercetare 
Assembly, a declarat: „Se poate înţelege de ce vor un cadru comun, dar este amuzant acel calendar. Nu are nicio 
logică". 
Matthew Howett a argumentat că viitorul raportul al Guvernului britanic privind infrastructura de telecomunicaţii 
şi perspectiva britanică asupra implicării Huawei probabil vor genera acţiuni suplimentare. „Suntem într-o 
competiţie mondială pentru lansarea acestei tehnologii. Calendarul este incompatibil cu celălalt obiectiv al UE - de 
a fi lider în domeniul 5G", a subliniat expertul. 
Compania Huawei a salutat abordarea „obiectivă şi proportionată" a Comisiei Europene privind standardele de 
securitate în domeniul 5G. „Huawei înţelege preocupările de securitate pe care le au autorităţile europene de 
reglementare. Menţinem angajamentul ferm de a continua să colaborăm cu toate organismele de reglementare şi 
cu partenerii pentru a face un succes instalarea tehnologiei 5G în Europa", a declarat pentru FT Abraham Liu, 
reprezentantul Huawei la instituţiile europene. 
„Abordarea de gestionare a riscurilor a Comisiei Europene probabil va dezamăgi Washingtonul, care a avut deja 
dispute cu state membre UE precum Germania şi Marea Britanie din cauza deciziilor de a nu bloca ofertele 
Huawei pentru tehnologiile 5G", comentează Financial Times. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European a decis ca trecerea la ora de vară să nu mai fie obligatorie 
Parlamentul European a votat în favoarea unei propuneri de renunţare la obligativitatea trecerii la ora de vară la 
nivelul Uniunii Europene, informează BBC. 
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Potrivit acestei propuneri, fiecare stat membru al Uniunii Europene va avea dreptul să decidă până în 2021 dacă 
va păstra actualul sistem sau va renunţa la schimbarea orei. 
Potrivit legislaţiei comunitare actuale, toate cele 28 de state membre trec la ora de vară în ultima duminică din 
martie şi înapoi la ora de iarnă în ultima duminică din octombrie. 
Decizia Parlamentului European a fost luată cu 410 voturi pentru şi 192 împotrivă. Votul nu este unul decisiv, dar 
această hotărâre va fi baza negocierilor cu statele membre pentru forma finală a legii. 
Comisia Europeană a propus în luna septembrie încetarea trecerii la ora de vară după ce un sondaj realizat la nivel 
european a arătat că majoritatea cetăţenilor Uniunii Europene ar fi de acord cu o astfel de măsură. La sondaj au 
răspuns 4,6 milioane de persoane, dintre care 84% s-au declarat în favoarea renunţării la modificarea orei. 
Sondajul a fost, însă, criticat, întrucât 70% dintre respondenţi au fost cetăţeni germani. 
Trecerea la ora de vară a fost introdusă în timpul Primului Război Mondial în scopul economisirii energiei. 
(Sursa: Mediafax) 
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